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Abstract (en)
The invention relates to a heat exchanger comprising a heat exchanger grid having a multiplicity of oval tubes (3), and a baseplate attached to said
grid by widening the tubes (3). The ratio of the diameters of the tubes (3) is 2.5 : 1 to 8 : 1 inside the heat exchanger grid, and 1.2 : 1 to 3 : 1 inside
the perforations of the baseplate. A process for fixing such heat exchanger grids to a baseplate is also described. This process is characterised in
that before being widened the tube ends are deformed from outside by applying pressure with the aid of a special pressure tool (15, 15a,b), with the
result that their cross-sections are reduced parallel to the maximum diameter but increased, by contrast, parallel to the minimum diameter. <IMAGE>

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft einen Wärmeaustauscher mit einem eine Vielzahl von ovalen Rohren (3) aufweisenden Wärmeaustauschernetz
und einer durch Aufweiten der Rohre (3) an diesem befestigten Bodenplatte. Das Durchmesserverhältnis der Rohre (3) innerhalb des
Wärmeaustauschernetzes beträgt 2,5 : 1 bis 8 : 1 und innerhalb der Durchbrüche der Bodenplatte 1,2 : 1 bis 3 : 1. Außerdem wird ein Verfahren zur
Befestigung derartiger Wärmeaustauschernetze an einer Bodenplatte beschrieben. Dieses Verfahren zeichnet sich dadurch aus, daß die Rohrenden
vor dem Aufweiten von außen her mittels eines speziellen Drückwerkzeugs (15, 15a,b) durch Drücken verformt und dadurch ihre Querschnitte
parallel zum größten Durchmesser verkleinert, parallel zum kleinsten Durchmesser dagegen vergrößert werden.
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